
 

Referat - bestyrelsesmøde i SUFO  

Dato og tid: Onsdag d. 30. august 2023, kl. 9.30 – 15.00  

Sted: Odense Kommunes Uddannelsescenter, Schacksgade 39, 5000 Odense C.  

Referent: Lise Sørensen 

Bilag: Deltagerevaluering fra konferencen, regnskab fra årskonferencen, bestyrelsens kalender, ”Udkast 

kommissorium arbejdsgruppe for synlighed af de forebyggende hjemmebesøg”, mail: ”medlemskab af 

Folkebevægelsen mod ensomhed?”.  Resterende bilag eftersendes eller omdeles på mødet. 

 
Mødet startede med velkomst og introduktion ved formand Janni Amstrup Hansen.  
 

 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
Beslutning: Dagsordenen er godkendt. 

 

2. Sager til behandling 

2.1 Evaluering og opfølgning på Årskonference 2023 
Sagen: Hvad er bestyrelsens umiddelbare indtryk? Hvad er vigtigt at fremhæve fra deltager-

evalueringerne? Har bestyrelsen konkrete forslag til oplægsholdere, som skal kontaktes før deres kalendere 

er overbookede? 

Planlægning af Årskonference 2023 sker hovedsagligt på bestyrelsesseminaret i januar – dog drøftelse af 

om bestyrelsen allerede nu har specifikke ønsker til oplægsholdere og temaer. 

Beslutning: Bestyrelsen drøftede Årskonferencen, som de overordnet er tilfredse med - og også har fået 

indtryk af, at deltagerne var. Bestyrelsen havde forskellige forslag til ændringer, oplægsholdere og temaer. 

Input som sekretariat og bestyrelse arbejder videre med. 

 

  

2.2 Evaluering og opfølgning på Generalforsamling 2023 
Sagen: Bestyrelsens umiddelbare indtryk og overvejelser – også efter at have læst deltagerevalueringer.  
Beslutning: Bestyrelsen er bekymrede i forhold til at rekruttere nye bestyrelsesmedlemmer og drøftede, 

hvordan man kan skabe større interesse blandt medlemmerne for bestyrelsesarbejdet. Bestyrelsen var 

enige om, at det er fint, at der i bestyrelsen både kan være medlemmer der foretager forebyggende 

hjemmebesøg og medlemmer der arbejder med udviklingsarbejde i forhold til forebyggelsesindsatsen 

blandt ældre i kommunerne. 

 

 

2.3 Arbejdsgang i bestyrelsen  

Sagen: Sekretariatet sender diverse mails til bestyrelsesmedlemmerne, f.eks. høringer, spørgsmål fra 

medlemmer mv. Alt afhængig af indhold med kort eller lang deadline. Bestyrelsesmedlemmer sender typisk 

svar til hele bestyrelsen, for at argumenter og holdninger bliver delt. Bestyrelsen drøfter form, indhold og 

hyppighed af mails samt praksis for besvarelse, og om der ønskes ændringer. 
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Beslutning: Bestyrelsen er overordnet tilfredse med form, indhold og hyppighed af mails. Bestyrelsen 

aftalte, at alle - så vidt det kan lade sig gøre - responderer på de fællesmails der ligger op til drøftelse. Hvis 

tiden er knap, så blot med en kort besked.  

 

 

2.3.1 Arbejdsgang i bestyrelsen – suppleanternes rolle 

Sagen: Den tidligere bestyrelse besluttede, at der skal holdes to årlige, digitale 

orienteringsmøder med suppleanter. Hvem er tovholder på hhv. første og andet møde?  

Beslutning: Tovholdere på første møde er Lehne Vig Andersen og formand Janni Amstrup 

Hansen, som snarest aftaler et møde med suppleanterne. Det andet møde planlægges til 

primo 2024 - næstformand og formand er tovholdere. 

 

 

2.4 Bestyrelsens kalender 

Sagen: Vedlagt i bilag er en kalender for bestyrelsens arbejde.  

Er der nye opgaver, som skal føjes til? Er der nogle, der skal fjernes? Andre ændringer. 

Beslutning: Bestyrelsen føjede et kommende oplæg i Oslo om de forebyggende hjemmebesøg ved tidl. 

formand Anne Dorthe Prisak og formand ind i kalenderen. 

 

 

2.5 SUFOs platforme 

Sagen: Gennemgang af sammenhæng mellem hjemmeside, facebook og SUFO Nyt - ønsker bestyrelsen at 

lave ændringer? For at holde debatten i gang på SUFOs facebook-side har bestyrelsesmedlemmerne 

skiftedes til igennem en måneds tid at skrive minimum et opslag om ugen. Ønsker bestyrelsen at fortsætte 

med denne praksis? Hvis ja, fordeling. 

Sidste år oprettede SUFO en profil på LinkedIn. Hvordan ønsker bestyrelsen at gøre brug af profilen 

fremover? Hvem kan være tovholder? 

Beslutning: Bestyrelsen besluttede at fastholde praksis - fordelingen er således: 

September - Sidse 

Oktober - Lehne 

November - Jette 

December - Marianne 

Januar - Gitte 

Februar - Anja 

Marts - Janni 

April - Sidse  

Maj - Marianne 

 

Formandskabet er foreløbigt tovholdere på LinkedIn-profilen. 

 

 

2.6 Nedsættelse af en arbejdsgruppe om synlighed  

Sagen: Bestyrelsen fik på generalforsamlingen medlemmernes opbakning til at arbejde videre med rammer 

og indhold for en arbejdsgruppe, som skal arbejde med at skabe større synlighed om de forebyggende 

hjemmebesøg.  

Herunder er udgangspunktet: 
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Det er en udfordring at skabe synlighed og kendskab til de forebyggende hjemmebesøg i kommunerne. 

Bestyrelsen foreslår, at der nedsættes en arbejdsgruppe bestående af 5-6 medlemmer af SUFO heriblandt 

en tovholder fra bestyrelsen. Arbejdsgruppen skal gennem det kommende bestyrelsesår komme med forslag 

og idéer til bestyrelsen om, hvordan vi sammen kan skabe større synlighed. Gruppen arbejder via mails og 

teams-møder. 

Bestyrelsen drøfter rammer, indhold og procedure. 

Beslutning: Bestyrelsen besluttede snarest at sende en invitation ud til alle medlemmer om at deltage. 

Gruppen skal have fokus på synlighed i forhold til det kommunale politiske niveau, og de skal udarbejde en 

en guideline, som konkret beskriver hvordan man strategisk kan arbejde med synlighed. Medlemmer af 

SUFO kan melde sig som medlemmer af gruppen. Bestyrelsen ser gerne, at der både er 

forebyggelseskonsulenter og ledere i gruppen.  Næstformand Sidse Nøddebo Hockerup og 

bestyrelsesmedlem Jette Faurschou Thomsen, som begge arbejder som forebyggelseskonsulenter, er 

medlem af gruppen. Dertil skal der maks. være seks medlemmer - heraf maks. halvdelen på ledelsesniveau. 

Hvis der kommer flere interessetilkendegivelser til opgaven, vil bestyrelsen træffe en beslutning om, hvem 

der skal være med i gruppen, ud fra hensyn til geografisk spredning samt spredning mellem kommuner i 

form af størrelse, land/by mv.  

 

2.7 Sundhedsstyrelsens evaluering af de forebyggende hjemmebesøg 
Sagen: Oplægget på konferencen om evalueringen og de første resultater har affødt en del reaktioner bl.a. 
fra medlemmer, som har henvendt sig til sekretariatet.  
Hvordan forholder bestyrelsen sig til evalueringens første resultater?  
Beslutning: Bestyrelsen er umiddelbart skuffede over evalueringen. Data er mangelfulde og misvisende. 

Bestyrelsen forbereder en reaktion.  

  

 

2.8 Tilgange til de forebyggende hjemmebesøg 

Sagen: På foranledning af en forespørgsel fra WIPP-netværket ønskes en drøftelse i bestyrelsen af 

mulighederne og udfordringerne i de forebyggende hjemmebesøg ved nye tilgange. Skal bestyrelsen på 

baggrund af drøftelsen melde ud til medlemmerne? 

Beslutning: Bestyrelsesmedlemmerne repræsenterer forskellige holdninger i forhold til fx WIPP-tilgangen. 

Bestyrelsesmedlemmerne drøftede fordele og ulemper ved datadrevet opsporing og anerkender, at det 

sandsynligvis er en tilgang, der vil blive mere udbredt i kommunerne fremefter - ikke mindst i kraft af PRO. 

Derfor er bestyrelsen også nysgerrige i forhold til, hvordan SUFO kan få mere indflydelse på de nye 

tendenser og tilgange. 

 

 

2.9 Pulje for Sundhedsfremme og Forebyggelse 

Sagen: Sundhedsstyrelsen melder årligt en et-årigt pulje ud, hvor ansøgningsfristen typisk er i november, se 

sidste års opslag og modtagere her https://www.sst.dk/da/puljer/Sundhedsfremme-og-

sygdomsforebyggelse-2023. Har bestyrelsen idéer til en ansøgning? 

Beslutning: Bestyrelsen have ikke forslag til ansøgning. 

 

 

2.10 Evt. medlemskab af Folkebevægelsen mod Ensomhed 

Sagen: Folkebevægelsen består af flere end 90 medlemsorganisationer. SUFO kan blive medlem mod at 

betale et medlemskontingent på kr. 4.000. Se bilag. 

https://www.sst.dk/da/puljer/Sundhedsfremme-og-sygdomsforebyggelse-2023
https://www.sst.dk/da/puljer/Sundhedsfremme-og-sygdomsforebyggelse-2023
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Beslutning: Der arbejdes i øjeblikket på en mulig fusion mellem Folkebevægelsen mod Ensomhed og 

Nationalt Partnerskab mod Ensomhed. Bestyrelsen er derfor afventende.  

 

 

3. Økonomi 
Orientering om SUFOs økonomi, herunder om regnskab for konference 2023 (bilag omdeles på mødet). 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

 

4. Orienteringer 

4.1 Orientering fra formand 

Samarbejde om sorgprojekt 

Resopti 

Oplæg i Norge 

Deltagelse i ensomhedskonference 

Inviteret som gæst til DKDKs årskursus 

 
4.2 Præsentation og status fra følge- og referencegrupper 
Inkl. orientering hvis der er noget nyt 
 
Netværk for digital inklusion (Anja) 
Partnerskab mod ensomhed (Janni) 
Referencegruppen for evaluering af de forebyggende hjemmebesøg (Anne Dorthe)   
 
4.3 Orientering fra sekretariat 
Intet nyt 

 

 

5. Eventuelt 

 

5.1 Opsummering på relevante punkter til årsberetning 

- Godt hvis bestyrelsens medlemmer afspejler øvrige medlemmer, f.eks. ift. dem der udfører 

forebyggende hjemmebesøg samt dem der laver udviklingsarbejde. 

- Sundhedsstyrelsens evaluering af de forebyggende hjemmebesøg 

- Deltagelse i diverse grupper - ensomhedsstrategi 

- De forebyggende hjemmebesøgs fremtid - datadreven opsporing, ny ældrelov 

 

Kommende møder  

 D. 26. oktober, bestyrelsesmøde, Assens 
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 D. 12. - 13. januar, bestyrelsesseminar, Kursuscenter Knudshoved 

 D. 11. april, bestyrelsesmøde (lokation afklares senere) 

 D. 2. og 3. juni, Årskonference 2024, Hotel Nyborg Strand  


